

# MAY DAY

International Day of the Worker



Together We Stand!



Confederation of  
Canadian Unions

International Workers Day, held every year on May 1, is a celebration of workers' rights, social justice, equity and democracy. Founded by socialists in the late 19th century, the date was chosen to commemorate the Haymarket Massacre in Chicago in 1886, when police fired on workers who were striking to establish the eight hour work day. In a majority of countries throughout the world, tens of millions of workers and labour unions participate in parades and other events calling for economic justice, global solidarity and workers' empowerment.

---



**Confederation of  
Canadian Unions**

La journée internationale des travailleurs, organisée chaque année le 1er mai, célèbre les droits des travailleurs, la justice sociale, l'équité et la démocratie. Fondé par les socialistes à la fin du 19ème siècle la date commémore le Massacre Haymarket à Chicago en 1886 où la police a attaqué les travailleurs qui était en grève pour établir la journée de travail de huit heures. Dans la majorité des pays du monde, des dizaines de millions de travailleurs et de syndicats participent à des défilés et autres manifestations appelant à la justice économique, à la solidarité mondiale et à l'autonomie ouvrière.

